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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

1 
Ugedag: Mandag Dato: 31.08.2020 Fra 19.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet på Vorbasse Skole 

Deltagere: Charlotte Brun Klausen van Kouwen, Charlotte Fyhn Milland, Gitte Thomsen, Jonas Lorent-

sen, Jørgen Ulrik Dencker Andresen, Line Møller, Randi Thomsen, Susanne Østbjerg Kargo, Lene Bjer-

rum, Lisbet Steen Mortensen, Lene Skov og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: Morten Kirk, skolechef 

Evt. fraværende: Elevrådsrepræsentanter 

Referent: Lene Skov 

De grå felter er mødereferat. 

 

 

Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Budget 2021 og følgende år 

Besøg af skolechef Morten Kirk, som kort vil redegøre for de vigtigste punkter i direktionens for-

slag til budget 2021 for skoleområdet 

Frist for afgivelse af høringssvar er den 4. september. 

Orienter jer nærmere her: https://billund.dk/politik/budget-og-regnskab/budget-2021/ 

Til orientering, drøftelse og beslutning 

 Skolechef Morten Kirk Jensen gennemgik direktionens forslag til budget 2021 og svarede på 

spørgsmål fra bestyrelsen. 

Efterfølgende drøftede bestyrelsen høringssvar vedrørende budgetforslaget. Høringssvar afgives 

sammen med med-udvalget. Der afgives høringssvar vedrørende følgende: 

- Konsekvenser af reduceret tildeling til skolerne: Færre tímer til holddannelse og to-lærer. 

Mindre tid til forberedelse og andre opgaver som følge af at lærere skal undervise mere. 

- Bekymring over at spareforslagene tilsammen vil ramme skolerne meget hårdt og have be-

tydelig indflydelse på skolernes mulighed for at opfylde de ambitiøse målsætninger på sko-

leområdet og opretholde kvaliteten i undervisningen. 

- Indvending mod at reducere i tildelingen som følge af færre grænsegængere fordi skolerne 

allerede trækkes via tildelingsmodellen, når færre elever fra andre kommuner indskrives 

på skoler i Billund Kommune. 

- Bestyrelsen bifalder at effektivseringskravet bortfalder fra 2022. 

- Bestyrelsen gør opmærksom på at der er for få midler afsat til at gennemføre den vedtagne 

it-strategi på skoleområdet. 

- Bestyrelsen gør opmærksom på behovet for renovering af naturfagsfløj. 

3. Nyt fra skolen 

• Personalesituationen, ansættelser, deltagelse i læreransættelse 

• Corona-status 

• Playful learning 

• Status - renovering af skolen 

• Øvrigt 

Til orientering 

 • Vi søger pt. en ny viceskoleleder og en lærer til udskolingen. Stillinger er slået op og vi 

forventer at kunne have ansat nye medarbejdere pr. 1. november. 

Bestyrelsesrepræsentanter i ansættelsesudvalg: Læreransættelse – Ulrik. Ansættelse af vi-

ceskoleleder – Line og Randi. 

• Corona-situationen har bevirket at en planlagt tur til Århus er blevet aflyst. Ellers lykkes 

det at afvikle undervisningen på god vis med de forholdsregler, som vi skal tage for at fo-

https://billund.dk/politik/budget-og-regnskab/budget-2021/
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rebygge smitte med Covid19. Der er risiko for at andre planlagte ting kan blive aflyst – af-

hængig af udviklingen. 

• Playful Learning er godt i gang i udskolingen. Mellemtrinnet går i gang i kommende uger 

med første projektforløb. Der er lagt et stort arbejde i planlægningen af forløbene sammen 

med de tilknyttede konsulenter. 

• Orientering om bygningsforbedringer: 

Udskiftning af vinduer og døre er ved at være afsluttet.  

Renovering af lokaler på 2. sal i SFO i uge 43. 

Arbejdet med asfaltering af parkeringsplads er delvis gennemført. Resterende del at plad-

sen asfalteres i nær fremtid.  

Der er lagt ny asfalt i cykelskur. Vi afventer levering af nye cykelstativer. 

Der er planlagt etablering af beachvolley-baner i samarbejde med fritidscenteret 

• Der er planlagt et forløb for 6. årgang i samarbejde med Charlotte Brun Klausen van 

Kouwen. Det indbefatter blandt andet at 6. årgang skal besøge en tysk skole i Sønderborg. 

• Opstart af nyt skoleår er forløbet godt trods personalemæssige udfordringer. Alle medar-

bejdere har ydet en stor indsats for at vi kunne komme godt fra start. LSK og TPJ giver 

stor ros til personalet for indsatsen. 

4.  Rengøring – ressourcer til øget rengøring? v. Jonas 

Til orientering, drøftelse og beslutning 

 Bestyrelsen er uforstående overfor, at der i budget 2020 er bevilget ekstra midler til rengøring af 

toiletter på kommunens øvrige skoler, men ikke til Vorbasse Skole. Vi har henvendt os til Børne-

udvalget om sagen og har fået som svar, at det kun er skoler, som er med i rengøringsudbud der 

skal tildeles ekstra midler. Sagen er drøftet og det er besluttet at rette henvendelse til Børneudval-

get igen. 

5. Handleplan mad og måltider 

Der er deadline 14/9 for Vorbasse Skoles samlede input til handleplanen. 

Drøftelse og udarbejdelse af input til handleplan. 

 Indhold i handleplanen er drøftet og bestyrelsen er kommet med input hertil. Jonas og Torben 

laver udkast til handleplanen, når elevrådet har haft lejlighed til at drøfte planen og komme med 

deres ønsker og forslag. Det sker på elevrådsmøde torsdag den 3/9. 

Udkast til handleplan sendes til bestyrelsen til kommentering og godkendelse inden planen ind-

sendes den 14/9. 

6.  Trafikpolitik 

Praksis og hvad gør vi? 

Til drøftelse og beslutning 

 Trafikpolitikken er godkendt. Der ændres lidt på layout og billedmateriale. Når det er færdiggjort 

formidles trafikpolitikken til forældre og medarbejdere. 

Det er besluttet at uge 43 er kampagneuge, hvor vi vil have særligt fokus trafiksikkerhed og for-

midling af trafikpolitikkens indhold.  

Ideer til kampagneindslag drøftet. Elevråd og skolepatrulje involveres. Lisbet og Torben planlæg-

ger kampagne sammen med elever og medtager skolebestyrelsens ideer 

Skolebestyrelsens medlemmer kommer på besøg nogle morgener og eftermiddage for at snakke 

med elever og forældre når de møder og når de får fri. Tilmelding hos Torben, som laver plan for 

bestyrelsesmedlemmers fremmøde. 

7.  Møde med kontaktforældre 

Hvornår og hvordan? 

Status på de forældremøder er afholdt 

Gensidig orientering og beslutning i forhold til kontaktforældremøde 

 Der afholdes kontaktforældremøde den 5. november. Arbejdsgruppe laver oplæg til program for 

aftenen til næste bestyrelsesmøde. I arbejdsgruppe er Ulrik, Gitte og Jonas. 

 

Fra forældremøderne: Det er bestyrelsens oplevelse, at der er stor forskel på, hvordan resultater 

af trivselsmålinger formidles. Skoleledelse vil tage dette op med medarbejdere, så der kun bruges 

tid på ”interessante” fund og de indsatser der måtte være aftalt. 
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I klasse i overbygningen har der på forældremøde været talt om elevernes færden udenfor skolen i 

pauser. Der er fokus på at det foregår på en hensigtsmæssig måde, når elever forlader skolen for 

at købe mad i Brugsen. 

8. Godkendelse af mødeplan  - skolebestyrelsesmøder 2020-21 

Til godkendelse 

 Mødekalender godkendt. 

9. National trivselsmåling 

Orientering om resultater for Vorbasse Skole 

Bilag vedlagt 

Til orientering 

 Ikke nået. Udsat til næste møde. 

10. Evt. 

 Formandens beretning er under udarbejdelse og vil blive sendt ud til alle forældre via AULA, når 

den er godkendt af bestyrelsen 

11. Punkter til næste møde 

 • Valg af foreningsrepræsentant 

 

12.   

  

 

 

 

 

 


